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II. setkání starostů obcí DSO Lanškrounsko 
Lubník 22.12.2016  

Zpráva o činnosti Centra společných služeb  
DSO Lanškrounsko 

za období 01.07.2016 až 21.12.2016 

Na úvodním setkání starostů členských obcí Dobrovolného svazku obcí Lanškrounsko v rámci 

projektu „Posilování administrativní kapacity obcí na bázi meziobecní spolupráce“ (zkráceně 

Projekt Centra společných služeb – CSS), které se konalo dne 13.09.2016 v Lanškrouně, 

nebyla přednášena zpráva o činnosti CSS, proto je dnes předkládána zpráva o činnosti od 

počátku projektu. Nositelem projektu je Svaz města a obcí ČR (SMO ČR) a je metodicky řízen 

projektovým týmem SMO ČR.  

Zahájení činnosti a personální obsazení 

Projekt CSS byl oficiálně zahájen dne 01.07.2016, a k tomuto datu byla uzavřena pracovní 

smlouva s paní Simonou Dudkovou, která začala pracovat ve funkci specialisty pro rozvoj 

regionu. Od 18.07.2016 nastoupil do funkce manažera CSS Jan Šebrle. Tím bylo naplněno 

personální obsazení pracovních míst zapojených do Projektu CSS. Oba zaměstnanci byli 

představeni na Úvodním setkání starostů vč. uvedení jejich kontaktních údajů. Vzhledem 

k tomu, že od té doby došlo ke změně e-mailové adresy manažera CSS, je na místě upozornit 

na novou adresu: sebrle@dso-lanskrounsko.cz.  

Vzdělávání zaměstnanců 

V podmínkách projektu je i povinnost vzdělávání. Ještě před vstupním vzděláváním 

absolvovali zaměstnanci úvodní test základních znalostí zákona o obcích. Následné vstupní 

školení bylo zaměřeno na oblast metodiky projektu, jeho cílů a hodnocení. Další oblastí bylo 

nakládání s majetkem podle zákona o obcích a seznámení s některými ustanoveními nového 

občanského zákoníku. Pro manažery CSS byl určen seminář, v němž byli procvičováni 

v manažerských dovednostech. V metodice vzdělávání bylo dále stanoveno, že zaměstnanci 

musí získat do konce roku 2016 alespoň 100 kreditů ze školení, které bylo organizováno 

jednak formou prezenčních školení se zaměřením na správní řád a dotační management. 

Další formou byly 2 kurzy e-learningového vzdělávání zaměřeného na zákon o obcích, z nichž 

každý byl zakončen znalostním testem. Poslední možností bylo absolvování webináře na 

téma Úvod do CBA analýzy, rovněž zakončený testem. Již koncem listopadu oba zaměstnanci 

CSS Lanškrounsko měli vzdělávání pro rok 2016 splněno ziskem 110 kreditů. V následujících 

letech bude vzdělávání pokračovat.  
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Webové stránky DSO Lanškrounsko 

V rámci činnosti CSS byly zprovozněny nové webové stránky DSO Lanškrounsko, na nichž jsou 

uveřejněny nejrůznější informace o členských obcích a o akcích, které se v regionu 

odehrávají. Adresa stránek je www.dso-lanskrounsko.cz a jejich součástí je i sekce „CSS“ v níž 

jsou obsaženy mj. i dokumenty z činnosti CSS. Návštěvnost těchto stránek je jedním z kritérií 

hodnocení Projektu, proto je jejich návštěvnost sledována speciálním nástrojem.  

Informační zpravodaj 

Jedním z požadavků Projektu je vydávání informačních zpravodajů CSS. První zpravodaj byl 

zpracován na konci září 2016 a oficiálně byl vydán k 1. listopadu po odsouhlasení 

projektovým týmem SMO ČR. Jeho obsah byl zaměřen na základní informace o Projektu CSS, 

jeho poslání a cíle. Přílohou byly, podle náplně Projektu, informace o veřejných službách, 

které jsou poskytovány v členských obcích. Tato příloha je uveřejněna na webových 

stránkách www.dso-lanskrounsko.cz v záložce „CSS“ a je průběžně aktualizována podle 

požadavků obcí.  

Služby pro obce 

Jedním z hlavních cílů Projektu je poskytování služeb obcím, zejména se zaměřením na 

odborné poradenství, které musí tvořit minimálně 50 % sledovaných služeb. O možnostech, 

které mohou obce využívat, byla podána informace na Úvodním setkání starostů a postupně 

se většina obcí do jejich využití zapojila. Jejich množství a zaměření je vykazováno formou 

tzv. aktivit. Podmínkami projektu bylo na počátku stanoveno, že za čtvrtletí činnosti musí CSS 

vykázat 150 aktivit, přičemž minimálně polovina aktivit musí být z oblasti odborného 

poradenství. Je celkem logické, že naprosté většině CSS se požadavek 150 aktivit za čtvrtletí 

nepodařilo splnit, neboť Projekt byl „v záběhu“ a využití služeb CSS nevešlo do povědomí 

představitelů obcí. Naše CSS nebylo výjimkou a za období do konce září 2016 vykázalo jen 

necelou polovinu požadované kvóty. Ředitelka Projektu po vyhodnocení situace ve většině 

CSS využila pravidla Projektu a pro poslední čtvrtletí 2016 stanovila minimální počet aktivit 

na 120. Při analýze neúspěšnosti prvního čtvrtletí byla jako jedna z příčin vyhodnocena malá 

aktivita obcí směrem k CSS. V říjnu proto navštívil manažer DSO a manažer CSS jednotlivé 

obce, kde znovu vysvětlili možnosti Projektu a na konkrétních případech ukázali příležitosti 

ke zlepšení spolupráce. Po této návštěvě se požadavky od obcí na poskytnutí služeb navýšily 

a je velmi pravděpodobné, že požadovaný počet aktivit se podaří splnit. V současné době je 

vykázáno 116 aktivit, jejich přehled je k nahlédnutí a po uzavření roku bude na obce rozeslán 

e-mailem. Pro další období bude záležet na obcích, jak budou služby CSS využívat. Souhrnně 

je možno konstatovat, že požadavek na nadpoloviční množství odborného poradenství bez 

problému plníme. Do tohoto počtu je totiž zahrnuto jak poradenství v oblasti dotací, tak i 

v oblasti fungování orgánů obce a právní poradenství. V dotačním poradenství jsou obce 

informovány o vyhlášených výzvách a bezplatně je jim zpracována jedna žádost o dotaci za 

rok. Ve fungování orgánů obcí i v právním poradenství jsou, vedle řešení konkrétních 
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případů, zpracovávány metodické informace o tématech, která by obce mohly zajímat, nebo 

u nichž byly zjištěny nedostatky. Podrobněji o jednotlivých tématech můžeme promluvit 

v následujících bodech jednání tohoto setkání starostů. Od expertky SMO ČR pro komunikaci 

s naším CSS jsme obdrželi výtah z témat aktivit, které mohou posloužit obcím jako inspirace 

k využití možností CSS. Rovněž tento přehled je k nahlédnutí a bude následně rozeslán e-

mailem obcím.  

Hodnocení spokojenosti a kvality 

Pravidla Projektu vyžadují průběžné hodnocení kvality a spokojenosti se službami CSS. Za tím 

účelem obdrželi starostové obcí u prezence anonymní dotazník s otázkami a hodnotící 

stupnicí 1-5, tj. známky jako ve škole. Po vyhodnocení dotazníků bude zpracována souhrnná 

zpráva, která je povinnou přílohou zápisu z dnešního setkání starostů. Poslední otázkou 

dotazníku je zjišťován zájem obcí o vytvoření databáze důvěryhodných dodavatelů veřejných 

zakázek. Tento dotaz vznikl na základě podnětu místostarosty obce Žichlínek, zda taková 

databáze někde existuje. Po zjištění, že tomu tak není, se nabízí možnost meziobecní 

spolupráce při vytvoření takové databáze, která by mohla být využívána v zadávacích 

řízeních, jak pro oslovení důvěryhodných dodavatelů, tak i při vyloučení nedůvěryhodného 

dodavatele, což nový zákon o zadávání veřejných zakázek umožňuje. 

Novinky v Projektu 

Na informačním systému Projektu zpracovávají každý měsíc jednotlivá CSS samohodnotící 

zprávy, v nichž mají možnost vznášet požadavky na projektový tým SMO ČR. Od samého 

začátku se zde objevuje požadavek na zajištění právních služeb některou advokátní kanceláří. 

Projektový tým proto vypsal zadávací řízení veřejné zakázky na právní služby Projektu. Ve 

druhé polovině listopadu byly otevřeny obálky s nabídkami a byla vybrána vítězná advokátní 

kancelář. Jeden z neúspěšných uchazečů však podal námitky, které byly zadavatelem 

odmítnuty. Nyní běží lhůta pro podání návrhu na ÚOHS a během této lhůty nemůže být 

uzavřena smlouva. Pokud dotyčný uchazeč návrh na ÚOHS nepodá, je předpoklad, že by 

v lednu 2017 mohla být uzavřena smlouva s vítězem zadávacího řízení a jejich služby bychom 

mohli využívat od února. Další novinkou by mohla být možnost rozšířit úvazek zaměstnanců 

CSS o 0,6 úvazku na administraci zadávacích řízení veřejných zakázek, o níž jedná projektový 

tým s poskytovatelem dotace Projektu. V případě úspěšného závěru jednání bude záležet na 

zájmu obcí o tuto službu, zda bude i v našem CSS tato služba zavedena.  

Tolik zpráva o činnosti za uplynulé období, případné dotazy odpovím v následující rozpravě. 

 

Předkládá: Jan Šebrle, manažer CSS 

Předneseno v Lubníku 22.12.2016 


